


anders is een onafhankelijke burgerbeweging in Rotselaar, Werchter, Wezemaal en Heikant. Wij zijn mensen 
met een passie voor ons dorp, goesting om onze buurt nog beter te maken. Daarom formuleren we concrete 
voorstellen. Ons vertrekpunt is ons engagement in verenigingen en buurten. Dat combineren we met een stuk 
ervaring uit professionele activiteiten. 

We laten ons niet opsluiten in partijhokjes. Ons hart ligt bij ons dorp, nergens anders.



Het heeft verschrikkelijk lang geduurd maar het einde is in zicht. Dat vieze coronabeestje heeft ons meer dan 
een jaar in zijn greep gehad maar het lijkt erop dat we het stilaan van ons af kunnen schudden. 

Het heeft pijn gedaan. We hebben verschrikkelijk veel dingen die we graag doen moeten laten. Veel mensen 
hebben financieel stevige klappen gekregen. Anderen hebben het mentaal erg zwaar gehad. Sommigen zijn 
ziek geweest en dragen er nu nog altijd de gevolgen van. En van een aantal mensen hebben we afscheid 
moeten nemen.

Het is erg belangrijk dat we nu de juiste beslissingen nemen om uit het dal te klauteren. Wij denken dat het 
gemeentebestuur nog een aantal bijkomende maatregelen kan nemen en focussen op de ondersteuning van 
verenigingen en middenstand. Die voorstellen hebben we voor u opgelijst. En we vertellen u ook hoe we dit 
kunnen betalen.

Zelf ook een straf idee? Laat het ons weten op idee@rotselaaranders.be. 

komt goed!





Que? Het Europees Kampioenschap voetbal komt eraan. Het zou toch geweldig zijn als we onze Duivels samen 
naar de overwinning kunnen roepen? In corona-tijden is dat net iets ingewikkelder. Daarom zet een aantal 
gemeenten al grote schermen op de markt- of kerkpleinen van de deelgemeenten. Zo kunnen mensen samen 
maar veilig (en met genoeg afstand) naar het EK kijken. Waarom niet met een mini-optreden van een lokale 
artiest vooraf? De lokale horeca en verenigingen kunnen in een beurtrol de tapkraan bedienen (en bitterballen 
bakken als we tegen Oranje uitkomen).

Hoe betalen we dat? Rotselaar heeft een mooi cultureel aanbod. In ‘20-‘21 konden heel wat optredens 
van Verdiep 2 in de Mena niet doorgaan. We gaven minder geld uit dan voorzien. Voor het voorbije culturele 
seizoen (2020-2021) werd 34.340 euro aan uitgaven voor artiesten opzijgezet. Hiervan werd maar een klein 
stuk effectief uitgegeven. Die centen zitten dus nog in de kas.

anders stelt voor om het geld dat de gemeente dit jaar niet uitgaf aan culturele voorstellingen in de Mena vrij 
te maken voor de organisatie van EK-pleinen.

Idee 1: 

een locatie om samen naar het EK voetbal te kijken





Que? Enkele gemeenten richtten onlangs een zomerbar in die verenigingen deze zomer kunnen uitbaten. Een 
locatie met een overdekte toog en veel aparte tafeltjes met genoeg ruimte tussenin. Op die manier geef je de 
plaatselijke verenigingen de kans om - elk om beurt - op een veilige manier een zomerbar open te houden en 
zo de gemiste inkomsten uit eetfeesten en zomerfestivals goed te maken, zonder alle ‘opstartkosten’. Vooral de 
verenigingen met eigen infrastructuur (en dus onderhoudskosten) kunnen die steun echt goed gebruiken. Maar 
ook een aantal andere verenigingen hebben nood aan een zetje.

Hoe betalen we dat? In Rotselaar zijn heel wat politieke mandaten. En die zijn niet allemaal nodig. 
Heel concreet zijn er binnen het Autonoom Gemeentebedrijf (AGB) 18 politieke bestuurszitjes overbodig. 
Het schrappen ervan levert 15.001 euro op per jaar (cijfer rekening 2019: 218 euro per bijeenkomst per 
bestuurder).  Zo’n AGB is een bedrijfsstructuur die heel wat steden en gemeenten inrichten om btw te 
recupereren. In Rotselaar is dat bijna een aparte gemeenteraad met heel wat postjes. Dit is niet zo bij de 
meeste andere gemeenten en steden. Daar neemt de gemeenteraad het bestuur van de AGB mee op, zonder 
hiervoor extra te worden vergoed. 

anders stelt voor om deze overbodige politieke mandaten te schrappen en met de € 15.001 die vrijkomt de 
verenigingen te steunen (bv. via zomerbar of een verhoging van het subsidiefonds).

Idee 2: 

Een zomerbar voor verenigingen





Qué? Eén van de cruciale punten om uit de coronacrisis te komen (en te blijven) is het plaatsen van CO2-
meters. Die meten de luchtkwaliteit en dus ook het risico op besmettingen. Experts raden al langer aan om 
zo’n meters te installeren in horecazaken. Die zijn duur voor de horeca die het momenteel erg moeilijk heeft. 
In heel wat Vlaamse gemeenten koopt de gemeente die CO2-meters aan en leent ze uit aan de horeca. Vooruit 
Rotselaar (vroeger: Sp.a) stelde enkele maanden geleden hetzelfde voor in de Rotselaarse gemeenteraad. 
anders steunde en steunt het voorstel. Jammer genoeg gingen de partijen CD&V en NV-A niet in op het 
voorstel. Volgens hen was daar geen geld voor. Anders is het daar niet mee eens. 

Hoe betalen we dat? Het gemeentebestuur zet tijdens het EK een actie op met de commerciële firma 
Tifogame. Deze firma bouwt tegen vergoeding een lokale webpagina aan een standaard online platform  
(www.tifogame.be). Daarop kan je als inwoner een EK-voetbalgokje wagen. Wat kost dit aan de gemeente?  
€ 9.075. De prijzenpot bedraagt amper € 500. Lokale handelaars en horeca hebben nauwelijks interesse om 
mee te doen, want zo haal je het hele WK-gebeuren weg van het caféleven. En dat is natuurlijk niet goed voor 
de commerce. anders steunt deze actie niet, want:

• het ondersteunen van sportweddenschappen en -pronostieken is geen taak van een gemeente
• een hoge kost voor de gemeente 
• we vrezen dat de privacy van de deelnemers onvoldoende is gegarandeerd

anders stelt voor om CO2-meters aan te kopen voor de lokale horeca, met het geld waar nu online-
sportweddenschappen mee worden georganiseerd.

Het vermelden waard: In een aantal gemeentescholen is men al volop bezig met het plaatsen van zo’n CO2-
meters. Prima initiatief. Hier zit een kans in om dit uit te breiden.

Idee 3: 

CO2-meters in horeca





Que? Tijdens de coronacrisis lanceerde de gemeente de Trotsbon, een bon voor alle Rotselaarse gezinnen met 
een waarde van € 15. Bedoeling was om zo de lokale handelaars te ondersteunen. Het idee achter die bon was 
prima, de uitwerking onvoldoende. De handelaars werden nauwelijks betrokken, er waren te weinig sociale 
correcties voorzien en de uitwerking vertoonde heel wat gebreken. In totaal trok de gemeente zo’n € 140.000 
uit voor het project. Uit de evaluatie bleek dat maar liefst 40% van dat budget niet bij de kleine lokale hande-
laars terecht kwam maar bij de grootwarenhuizen in ons dorp. Die grootwarenhuizen doen heel wat voor onze 
gemeente maar beseffen zelf ook wel dat het niet fair is dat zij bijna met de helft van dat budget gaan lopen.

Voor herhaling vatbaar? Een jaarlijkse Trotsbon-actie ter ondersteuning van de lokale handelaars is welkom. 
We formuleren graag 3 verbeterpunten:

• Overleg vooraf met de handelaars. Die mensen kennen hun stiel, willen iets doen voor hun dorp en hebben 
heel wat ideeën. De voorbije 10 jaar kregen de lokale handelaars vlaggen waar ze niet om vroegen en een 
trotsbon waar ze nauwelijks iets van merkten. Ze verdienen beter.

• Zorg dat burgers dat budget niet in 1 keer moet uitgeven. Druk op die Trotsbon een QR-code waarmee je 
ook in stukjes kan betalen (veel andere gemeenten doen dat al). Zo kan je er eerst een ijsje mee kopen, 
daarna een drankje mee betalen, en nadien nog mee naar de winkel. Als je € 15 in 1 keer moet uitgeven, 
verwijs je mensen automatisch naar de grootwarenhuizen.

• Beloon fietsers. Geef handelaars de mogelijkheid om fietsende klanten een extra voordeel te geven.

anders stelt voor om voortaan jaarlijks en in overleg een actie op te zetten om de middenstand te ondersteu-
nen. 

Idee 4: 

een Trotsbon die de lokale handelaar stimuleert en  
niet vooral de grote winkelketens





Que? De zomer van 2021 wordt bijzonder. Net als vorig jaar zal er geen groots festivalweekend zijn met 
tienduizenden bezoekers per dag maar wel een hele maand juli lang concerten met - volgens de laatste cijfers 
- zo’n 2.500 toeschouwers per avond. En hopelijk nog iets extra in augustus? We zijn een festivalgemeente 
en we zijn blij dat alle mensen die tewerkgesteld zijn door het festivalgebeuren dit jaar toch nog iets kunnen 
goedmaken. Geen zomer zonder festival, geen festival zonder een beetje overlast (lawaai, file, afval,..). Als 
festivalgemeente nemen we dat er graag bij. Verenigingen krijgen van onze gemeente hiermee immers de kans 
om hun werking (of een deel ervan) te betalen. 

Ons voorstel tot verbetering. De toewijzing van welke vereniging mag helpen gebeurt niet transparant. Een 
aantal verenigingen vullen meerdere taken in, een aantal andere (vaak nieuwe) verenigingen vallen uit de boot. 
En nog andere verenigingen van buiten Groot-Rotselaar zouden ook al aangeschreven zijn. Dat klopt niet. Wij 
dragen als gemeente de lasten, dan moeten onze verenigingen ook als eerste de kans krijgen om de lusten te 
plukken. We roepen het gemeentebestuur op om goede afspraken te maken met de festivalorganisatie over 
de inzet van verenigingen. Het is niet zo moeilijk om een goed evenwicht vinden tussen de grote verenigingen 
met bakken ervaring en de nieuwe kleinere. Die kleintjes kunnen eventueel ook samenwerken om een grotere 
werkshift in te vullen. Dat kost geen geld, enkel wat coördinatie en wat moed om de organisator te wijzen op 
de noodzakelijke evenwichten.

Goed nieuws! Net voor het afwerken van deze brochure was er een zitting van de gemeenteraad en daar 
kaartte anders dit probleem aan. Het gemeentebestuur heeft toegezegd om meer aandacht te hebben voor 
dit probleem. Ze hebben ook woord gehouden want daags nadien kregen heel wat verenigingen plots wel een 
uitnodiging. Fijn! 

Idee 5: 

een festivalzomer die de kas van AL onze verenigingen spijst





anders volgt de cijfers bij het bestuur van onze gemeente goed op. Maar als het voorbije corona-jaar ons 1 
ding heeft geleerd dan is het dat de dingen die echt tellen in het leven vaak niet te becijferen zijn. Wat ons 
door die moeilijke maanden heeft geholpen?

• Het contact met buren en vrienden. Heel fijn om te zien dat zoveel mensen steun hebben gevonden van 
andere mensen in onze gemeente. We hebben erop los gechat, gezoomd en  ge-e-peritieft (aperitieven 
voor een beeldscherm).

• De kleine acties van verenigingen. Take away was de voorbije maanden het nieuwe normaal. Allemaal heel 
fijn en origineel. Maar volgende keer toch graag terug in levende lijve.

• Vrijwilligerswerk. Een boodschap doen voor mekaar, een klusje hier en daar. Heel wat mensen mochten 
voelen dat ze kunnen rekenen op de mensen rondom zich. Sommigen vielen uit de boot. Daar moeten we 
echt mee aan de slag. 

• Een simpele goeiedag. Soms van ver en niet altijd evident om elkaar te herkennen met die mondmaskers 
maar het deed zoveel deugd om even iemand bekend tegen te komen in tijden van quarantaine.

Dank aan iedereen die dat tikje extra deed en van ons dorp meer maakte dan een aantal huizen die toevallig 
dicht bij elkaar staan.

Maar de strafste van allemaal? Dat zijn misschien wel de mensen die al maandenlang onze vaccinatiecentra 
bemannen. Vrijwilligers van allerlei slag en kunne die ons samen uit de corona-puree trekken. Daar willen wij 
op deze laatste pagina toch even onze hoed voor af doen. Daarom bij deze: een dikke merci!

Merci!



www.rotselaaranders.be
VU: Jeroen Janssens, Druivenstraat 21, 3110 Rotselaar. Vormgeving: Loewa Design

akkoord Niet akkoord

Wat vind jij van onze ideeën?

Laat het ons weten op mijngedacht@rotselaaranders.be


